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KOULUJEN TILARATKAISUT 2021

Sivistyslautakunta 26.10.2020 § 76

 Siikalatvan kunnan talouden heikentymisen sekä koulujen muiden
tilaongelmien vuoksi on päätetty tarkastella mahdollisuuksia tiivistää
opetustiloja vuonna 2021. Osa koulurakennuksista on liian suuria
oppilasmäärälle ja siksi hoitokuluiltaan arvokkaita. Tiivistämisellä
tavoitellaan tilojen käytön tehokkuutta sekä henkilöstöresurssien
yhteiskäyttöä. Tilojen osalta olennaisena tekijänä on myös turvata
oppilaille ja henkilöstölle mahdollisimman terveelliset ja toimivat tilat.
Muutokset ovat osin väliaikaisia, sillä kunnanvaltuusto on linjannut
uusien koulujen rakentamisesta.

 Kouluverkkotyöryhmän sekä viranhaltijoiden selvityksissä
mahdollisiksi muutoksiksi kesästä 2021 ovat tulleet ainakin
seuraavat siirtymät:

 - Aleksanterin ja Hovin koulun siirtyminen Gananderin koulun tiloihin
hyödyntäen myös Rantsilan kirjastoa

 - Pulkkilan yläluokkien (7-9) oppilaiden siirtyminen Kestilän
peruskoulun tiloihin.

 Muutokset, jatkosuunnittelu ja toteutus tehdään yhdessä teknisen
toimen ja koulun henkilöstön kanssa. Muutoksilla tavoitellaan noin
150.000€ säästöä. Muutoksien tarkoituksenmukaisuudessa
huomioidaan kuljetuskustannuksien nousu.

Päätösehdotus (vt. koulutoimenjohtaja):

 Sivistyslautakunta hyväksyy esitetyt muutokset kouluverkkoon
koskien lukukautta 2021-2022 ja esittää niitä eteenpäin
kunnanhallitukselle.

Päätös:

       Sivistyslautakunta esittää kunnanhallitukselle yksimielisesti 
       Aleksanterin ja Hovin koulun siirtämistä Gananderin koulun tiloihin
       hyödyntäen myös Rantsilan kirjastoa.

       Pulkkilan yläluokkien siirtämisestä muualle halutaan tarkempia
       laskelmia ja lisäselvityksiä, joissa huomioidaan mm. 
       henkilöstövaikutukset ja kuljetuskustannukset.
       __________



Sivistyslautakunta 23.11.2020 § 85

 Sivistyslautakunnan 26.10. kokouksen jälkeen on arvioitu
yläkouluratkaisua niin Kestilän peruskoulun kuin Piippolan Jedun
kohteiden osalta. Kolmen kylän yläkoulujen keskittämisen säästö
henkilöstössä on 1-2 opettajaa eli 60-120.000 €. Pulkkilan yläkoulun
osalta rakennuksesta voidaan arvioida saatavan noin 100.000 €
säästö vuositasolla. Koulukuljetukset kilpailutetaan
kokonaisuudessaan uudestaan ensi vuonna, jolloin nykyisiä ja
tulevia kuljetuskustannuksia ei voida vertailla tai tietää tarkasti
hintatasoa. Reitit tulee suunnitella optimaalisesti oppilasvirtojen
mukaan, jolloin Pulkkila-Kestilä tai Pulkkila-Piippola välille tulisi
kokonaan uusi reitti. Nykyiselläänkin kylien välillä kulkee oppilaita.

 Väliaikaisena tilana lukuvuoden 2021-2022 osalta Kestilän
peruskoulun tiloista ei tarvitsisi maksaa kiinteistöstä lisäkustannusta.
Matkakulut yläasteen ja lukion yhteisten opettajien osalta kasvavat
hieman, mutta summina puhutaan 3.000-5.000€ kustannuksista
vuositasolla. Nykyisellään siirtymistä korvataan kilometrit
Pulkkila-Piippola välillä.

 Jedu on tarjonnut kunnalle Piippolan kiinteistön tiloja niin vuokralle
kuin koko kiinteistön siirtämistä kunnan omistukseen, jolloin
ammatillinen jäisi vuokralle puolestaan kunnalle. Piippolan Jedun
kiinteistön valitseminen yläkoulun sijantipaikaksi olisi pidemmän
aikavälin ratkaisu ja tulisi tehdä koko kouluverkkopäätöksen
yhteydessä. Yhden lukuvuoden väistö vuokralle ei tuo yhtä paljon
säästöä kuin Kestilään siirtyminen. Koko kiinteistön omistaminen ja
sinne toimintojen keskittäminen pitkällä aikavälillä riippuu kiinteistön
hinnasta sekä remonttikustannuksista.

Päätösehdotus (vt. koulutoimenjohtaja):

 Sivistyslautakunta esittää kunnanhallitukselle, että se ottaa
kouluinvestoinneista päätettäessä huomioon Piippolan Jedun tilat
vaihtoehtona kolmen kylän yläkoulun sijaintipaikaksi. Lukuvuoden
2021-2022 tilat Pulkkilan yläkoulun osalta ratkaistaan
kouluverkkopäätöksen yhteydessä.

Päätös:

   Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. Lisäksi sivistyslautakunta
   teki Markus Saastamoisen esittämänä päätöksen, että Tuomo
   Seppälä edustaisi lautakuntaa neuvotteluissa.
   _________




